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PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Te posledice, ki so vidne, kažejo na to, da je šlo za 
hudo ujmo. Še posebej je problem, ker je prizadetih veliko prebivalcev, oziroma poškodovanih 
veliko stanovanjskih objektov v času pred zimo, zato je prva prioriteta, da se jim pomaga. Tudi 
sicer je v celoti vzeta škoda velika. Vlada bo jutri obravnavala situacijo in sprejela prve ukrepe 
pomoči. Situacija v državnem proračunu ni rožnata, vendar bomo postrgali po vseh možnih 
rezervah, tako da bo ta pomoč prišla čim prej. Je pa seveda ta ujma pokazala tudi na nekatere 
pomanjkljivosti, na nekatere zamude, ki so bile pridelane v zadnjem času, ko se ni pravočasno 
zgradilo nekaterih protipoplavnih objektov, oziroma se jih je predolgo umeščalo v prostor, te 
postopke bomo pospešili. Ima pa seveda vsa stvar tudi dobro plat, to je, da ni bilo človeških 
žrtev. Treba se je zahvaliti pravočasnim reakcijam tako prebivalstva samega, kot vseh 
reševalnih služb. Še posebej bi rad javno pohvalil vse gasilce, ki so v tisočih pomagali 
prebivalstvu, najprej pri zaščiti in potem z odpravljanjem posledic. Civilno zaščito, seveda 
organizacijo, župane občin, ki so bile prizadete, in Slovensko vojsko in policijo, ki sta priskočili 
na pomoč tam, kjer je bilo najhuje in še vedno pomagajo. 

NOVINARKA: Finančna pomoč, koliko in kdaj? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA : Jutri bomo dobili prvo oceno škode in glede na to 
oceno bo vlada potem tudi odločala o finančni pomoči državnih proračunov. Kot sem danes 
slišal na sestanku z župani pomagajo, kolikor se da. Odvisno od tega, kolikšna bo ocena škode, 
pa bo vlada presodila tudi, ali zaprosi za pomoč iz solidarnostnega sklada Evropske unije. 

NOVINARKA: Pripravlja se tudi varčevanje na gasilcih, nekaterih so že poklicani na razgovore 
za odpuščanje. Kaj menite, v tem trenutku se je izkazalo, da so potrebni. 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Ne, gasilci so hrbtenica vsake pomoči pri velikih 
naravnih katastrofah, oziroma ujmah. Večina te pomoči temelji na prostovoljnem gasilstvu, to bo 
ostalo. Slovenija je ponosna na svoje gasilske organizacije in na vsakega njenega člana in bo to 
še vedno ostala hrbtenica reševalnih služb. Kar se tiče pa profesionalnega dela teh reševalnih 
služb, pa mora tudi ostati kot tista sila, ki je vedno pripravljena, in tudi lahko najhitreje reagira. 
Je pa seveda tudi to, kot vse ostalo, kar se plačuje iz javnih sredstev, vezano na možnosti 
financiranja. 

NOVINAR: Sredstva v proračunu se bodo, gospod premier, prerazporedila, ste govorili s 
finančnim ministrom morda že, ali obstajajo denarne postavke že v proračunu? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Torej, sredstva iz proračuna se prerazporejajo 
pravzaprav vsak dan. Situacija kakršna je, ko so vsak dan za kakšne nujne potrebe puščajo 
rezerve. Tudi za to potrebo, ki je absolutno urgentna, bomo skušali postrgati čim več, vendar pa 
danes ni možno govoriti o konkretnih številkah. Najprej potrebujemo prvo oceno škode in potem 



 

tudi natančno oceno škode, v nekaj naslednjih dneh in tednih bodo komisije to škodo popisale 
in potem bomo dobili natančne številke, glede na te številke bo potem tudi reakcija s pomočjo. 

NOVINARKA: Ljudje so že opozorili, da zavarovalnice tudi v tem primeru upoštevajo ta tako 
imenovani drobnih tisk, da tem poplavam nekako naj ne bi pripisovali naravne katastrofe, 
oziroma da bodo stežka dobili zavarovano kaj nazaj. Boste kaj posredovali pri zavarovalnicah? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Odvisno od ocene jutri, bo vlada obravnavala tudi 
ta vidik, že zdaj pa apeliram na vse zavarovalnice, da tukaj pohitijo, tako z oceno škode, kot 
potem z izplačili, še posebej pri ljudeh, ki so najbolj prizadeti, ki so izgubili tudi recimo kurjavo 
za zimo, ki prihaja, oziroma je praktično že na vratih, da se tukaj ne gleda tako podrobno na 
drobni tisk. 

NOVINARKA: Boste ministra Gorenaka zaradi izginulih podpisov pozvali k odstopu? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Prvič slišim, da bi bil minister Gorenak odgovoren 
za kakšne izginule podpise, kolikor vem še vedno poteka preiskava in tako kot bodo rezultati te 
preiskave, bodo potrebne tudi reakcije. Mislim pa, da je treba najprej ugotoviti, koliko podpisov 
je bilo vloženih in potem ukrepati. 

NOVINARKA: Gospod Virant trdi, da Državni zbor tukaj ima čiste roke, torej so se morali 
podpisi nekje založiti na MNZ-ju. V primeru da so se res, ali boste in kako ukrepali proti 
gospodu Gorenaku? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Torej, verjetno obstaja zapisnik, s katerim so 
uslužbenci Državnega zbora sprejeli določeno število podpisov. Glede na pravila, oziroma 
poslovnik, ali pravilnike, ki veljajo v Državnem zboru, bi moralo na zapisniku pisati, koliko 
podpisov je bilo vloženih, in po tej sledi je treba iti naprej. Če pa te številke ni, potem pa vedno 
obstaja možnost, da kdo kaj odvzame ali pa doda. 

NOVINARKA: Gospod Janković je v preteklih dneh v javnosti povedal, da si želi srečanja z 
vami. Ali se nameravate srečati z njim, kdaj bo do tega prišlo, če bo prišlo? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Jaz nisem dobil z njegove strani nobenega vabila, 
mislim pa, da bi bilo dobro v prihodnjih dneh, ali pa čim prej pravzaprav, zaradi te situacije, ki 
nastaja v zvezi z referendumi in predvsem zaradi posledic, ko nam ponovno grozi padanje 
bonitetnih ocen in s tem seveda poslabšanje finančnega položaja države, govoriti z vsemi tremi 
predsedniškimi kandidati. Mislim, da bomo v kratkem dali takšno pobudo in jih povabili na 
razgovor, ker v naslednjih dneh imajo oni v rokah močno orožje vpliva na slovensko javnost, 
tudi na ravnanje politike, preko svojih nastopov. V nedeljo bodo predsedniške volitve in neko 
enotno sporočilo z njihove strani bi bila dobrodošla pomoč h konsolidaciji te situacije. 

NOVINARKA: Ali gre pričakovati, da se boste z gospodom Jankovićem torej posedli za skupno 
mizo? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Kot že rečeno, nekega neposrednega vabila jaz 
nisem dobil, tudi nihče ni predlagal, da bi se sestala koordinacija predsednikov parlamentarnih 
strank in vodij poslanskih skupin. Kot veste, smo takšen poskus v juliju naredili, pa tudi prej že 
desetkrat. Problem s takšnimi sestanki je bil ta, da smo se nekaj dogovorili, potem pa nekateri, 
recimo gospod Janković, niso držali besedo. Obljubili so podporo zlatemu fiskalnemu pravilu in 
pojedli besedo, obljubili so podporo referendumski zakonodaji in pojedli besedo, oziroma 
predlagajo uveljavitev šele leta 2015. Obljubili so podporo zakonu o uravnoteženju javnih 
financ, če ga bomo uskladili s socialnimi partnerji. Uskladili smo ga s socialnimi partnerji, oni ga 
niso podprli. Odkar obstaja ta stranka so govorili, da ne bodo predlagali referendumov, pa so 
vložili podpis za referendum za en zakon, za drugega pa so podpise skenirali. Tako da obstaja 
vprašanje ali so takšni dogovori smiselni. V tem primeru mislim, da bi bilo zaradi 
javnomnenjskega učinka bistveno bolje, da se trije predsedniški kandidati poenotijo glede 
odnosa do, tako do protikriznih ukrepov, kot tudi do strukturnih reform in tudi do te potrebne 
spremembe referendumske zakonodaje, pa tudi do vpisa zlatega fiskalnega pravila v ustavo. 



 

Če bi s teh strani prišla neka enotna podpora tem ukrepom, potem bi jih lažje tudi politično 
uskladili, sprejeli v parlamentu z večjo večino kot navadno, za nekatere je itak potrebna 
dvotretjinska večina, in s tem tudi pomembno izboljšali javnofinančni položaj države. Če pa tega 
ne bomo storili, pa bo sredstev manj in nekega dne tudi strganje po rezervah ne bo pomagalo, 
pa čeprav bo šlo za nujne potrebe, kot je recimo ta, ki jo vidite za mano. 

NOVINARKA: Še to, v nedeljo so bile volitve, torej v nedeljo pričakujemo pri nas volitve, ZDA 
pa so že dobile svojega predsednika, en kratek komentar zmage od Obame. 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Zmaga dosedanjega predsednika in 
demokratskega predsedniškega kandidata teh volitev je bila več ali manj pričakovana. Na 
kratko sem se srečal z njim septembra v New Yorku in tudi po njegovem nastopu v generalni 
skupščini Združenih narodov je bilo jasno, da gre za predsednika, ki se je odločil, da bo v 
prihodnjih letih večjo pozornost namenil tudi utrjevanju ugleda Združenih držav v svetu in s tem 
večjo pozornost tudi sodelovanju s partnerji, tudi v okviru evroatlantskega zavezništva, in s tega 
vidika je ta izvolitev dobra. Kar se tiče bilateralnih odnosov med Slovenijo in Združenimi 
državami bi lahko pričakovali enako dobro sodelovanje, ne glede na to, kdo je bil izvoljen, kar 
se tiče pa širšega mednarodnega položaja in sodelovanja v okviru evroatlantskega zavezništva, 
pa je ta kontinuiteta dobrodošla. 

NOVINARKA: Gospod Janša, ko ste omenili (manjka beseda) za izginule podpise še iščeta, 
ampak če bi se vendarle izkazalo, bi zahtevali odstop ministra? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Počakajmo najprej, da se ugotovi ali se je ravnalo v 
skladu s pravilniki in ostalimi dokumenti, ki urejajo ravnanje v takšnih primerih, potem pa tudi 
kdo je pri vsem tem karkoli odločal. Kolikor vem minister Gorenak ni odločal o ničemer v tem 
postopku. 

NOVINAR: Gospod premier, vsi predsedniški kandidati poudarjajo povezovanje, tudi kandidat 
stranke, katere predsednik ste, pa me zanima kaj je tisto izhodišče za konsenz vas, zdaj glede 
na situacijo glede referendumov, vso zmedo, ki vlada trenutno, in v bistvu bližajoče se padanje 
bonitetnih ocen, ki grozijo? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Edino možno in tudi edino produktivno izhodišče za 
takšno poenotenje so koristi in blaginja Slovenije. Kdorkoli bo izvoljen na teh predsedniških 
volitvah v nedeljo, bo prisegel, da bo delal za blaginjo države, se pravi vseh državljank in 
državljanov slovenskega naroda in vseh prebivalcev te države. Tako da ti ukrepi, ki so zdaj 
nujni do konca leta, da Slovenija izide iz krize, in tudi strukturno uredi svoje javne finance, tako 
da ne bomo porabljali bistveno več od tega, kar ustvarimo, to so dolgoročni interesi. Ne samo 
sedanje generacije, ki živi v Sloveniji, ampak tudi prihodnje generacije. In v normalni državi ne 
bi smelo biti tako težko, da se okrog tega poenotimo, vidimo kakšne so reakcije, ne samo 
finančnih trgov, ampak na sploh gospodarstva na posamične ukrepe in tem reakcijam bi pač 
morali slediti, tako tisti, ki kandidirajo za politične funkcije, kot tisti, ki jih že opravljamo. 

NOVINARKA: Kaj pa mislite o včerajšnji odločitvi evropskega sodišča glede Ljubljanske banke 
za Slovenijo? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: To odločitev preučujemo in ko bo znana tudi 
pravna ocena, bo tudi jasno, ali se bo Slovenija pritožila, oziroma na kakšen način se bo 
pritožila. Zagotovo pri tej odločitvi ne bo ostalo, kajti ni mogoče od nekoga zahtevati, da vrne 
nekaj, česar ni. 

NOVINAR: Kako pa je z lokacijskimi načrti? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Ob pol dvanajstih. Jaz sem tam dejal, da je vlada v 
začetku mandata dobila v predalih, mislim, da 76 nedokončanih državnih lokacijskih načrtov. 
Ministrstvo za okolje in prostor in druge pristojne službe in ministrstva pospešujejo te postopke, 
veliko tega smo že spravili skozi in tudi ta protipoplavni nasip je zagotovo prioriteta. 



 

NOVINAR: Gospod premier, marsikdo se sprašuje od prebivalcev kako so lahko Avstrijci 
enostavno vodo spustili dol. To lahko naredijo, so kakšni plenarni sporazumi ali kako je to 
uravnavano? 

PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Jaz mislim, da so to vprašanja pristojne službe v 
zadnjih dneh pojasnjevale. Za enkrat imamo te odgovore, ki jih pač imamo. Pristojni v sosednji 
državi pač pravijo, da so bile napovedi drugačne, kot pa se je potem dejansko zgodilo, tudi za ta 
del Slovenije so bile vremenske napovedi drugačne in da neka druga reakcija ni bila možna. Pa 
bo vseeno treba na tej mešani komisiji, na državni komisiji za Dravo ugotoviti, ali se je čakalo 
predlogo, da se je nabrala prevelika količina vode preden so dvignili zapornice, ampak to je 
zgolj nek laičen pogled na zadevo, mislim, da je prav, da svoje prepustimo strokovnjakom in da 
potem ta pravila, ki urejajo ravnanje elektrogospodarskih institucij na obeh državnih, na obeh 
straneh državne meje, napraviti, prilagodimo temu, da se kaj podobnega v prihodnje ne bi 
moglo več zgoditi, če je to možno objektivno preprečiti. 

 
 


